
Jokivarren koulun oppilaskunta / miniministerit LAUSUNTO 

    toukokuu 2023 

 

 

Sivistysvaliokunta / sivistysjohtaja 

 

Jokivarren koulun oppilaskunnan hallituksen (koko koulun oppilaskunta, hallituksen jäsenet vuosiluokilta 7–9) ja 

miniministereiden (vuosiluokat 1–6, jäsenet vuosiluokilta 4–6) lausunto liittyen selvitystyöhön, joka koskee 

Orimattilan yhteiskoulun, Jokivarren koulun ja Erkko lukion johtamisjärjestelmien kehittämistä 

Rehtori esitteli asian ja lausuntopyynnön oppilaskunnan hallitukselle ja miniministereille yhteisessä 

kokouksessa 3.5.2023. Tämän jälkeen miniministerit pitivät oman kokouksensa ohjaavan opettajan 

Miia Heino-Mäkisen ohjauksessa ja oppilaskunnan hallitus yhteisen kokouksen Orimattilan 

yhteiskoulun oppilaskunnan hallituksen kanssa 11.5.2023 ohjaavien opettajien Juhani Itäpää ja ?? 

kanssa. 

Ministereiden kokouksessa 10.5.2023 esille nousseet asiat johtamisjärjestelyistä: 

• Tuntuu omituiselta, että kaikki kolme koulua (Jokivarsi, Yhteiskoulu, lukio) 
yhdistyisivät niin, että niillä olisi yksi rehtori. 

• Missä rehtorin huone olisi, jos kolmella koululla olisi vain yksi rehtori? 
• Miten yksi rehtori ehtii tehdä kaikkien kolmen koulun työt? 
• Järkevintä olisi yhdistää Yhteiskoulu ja lukio, koska koulut sijaitsevat jo nyt vierekkäin. 

Sen lisäksi, jos näillä kouluilla on yhteisiä opettajia, niin heidän olisi helpompi toimia 
saman rehtorin alaisuudessa. 

• Jokivarren koulu on liian kaukana Yhteiskoulusta ja lukiosta. Joten Jokivarren koulu 
pysyy omana kouluna, jossa oma rehtori.  

• Jokivarren koulu on jo nyt iso, niin hallintoa on ei kannata yhdistää kahteen muuhun 
kouluun.  

• Nyt on ollut helppoa siirtyä yläkouluun, kun koulu ja opettajat ovat tuttuja. Jos on 
vain yksi yläkoulu, yläkouluun siirtyminen on todella iso muutos.  

• Jos kouluilla on yhteisiä opettajia, voisiko oppilaat siirtyä koulujen välillä. Eikä kouluja 
tarvitsisi muuttaa.  

• Miten yhdistyminen toteutetaan, kun Jokivarressa on 45min oppitunti ja 
Yhteiskoululla 75min? Miten lukujärjestykset toteutetaan? 

• Kolmen koulun rehtorilla olisi vaikea työ: oppilaita olisi 1.lk oppilaasta lukioikäiseen, 
jopa 18-vuotiaaseen oppilaaseen.  

Muistion laati ohjaava opettaja Miia Heino-Mäkinen 

 

Jokivarren koulun oppilaskunnan hallituksen kannanotto Jokivarren koulun, Yhteiskoulun sek 

mahdolliseen hallinnolliseen yhdistymiseen: 

 

Jokivarren koulun oppilaskunnan hallitus on käsitellyt koulujen hallinnon mahdollista 

yhdistymistä kokouksissaan toukokuun aikana. Asiaa on esitellyt oppilaskunnalle koulun 

rehtori 3.5.2023. Olemme myöskin keskustelleet asiasta Yhteiskoulun oppilaskunnan 

hallituksen kanssa yhteisessä tapaamisessa 10.5.2023. 

 



Jokivarren koulun hallinnollinen yhdistäminen Yhteiskoulun ja Lukion kanssa koetaan 

hankalaksi toteuttaa, koska koulujen oppilaat eri-ikäisiä ja koulurakennukset ovat erillään. 

Lisäksi Jokivarren koulussa on pelkästään henkilökuntaa n. 70 henkilöä ja oppilaita n. 600. 

Oppilaista lisäksi merkittävä osa on erityistä tukea tarkitsevia oppilaita.  Pelkäämme, että 

koulun johdon kosketuspinta oppilaisiin heikkenee, mikäli koulun koko kasvaa. 

 

Yhteiskoulun ja lukion yhdistämiseen emme osaa ottaa kantaa, mutta uskoisimme sen olevan 

helpompi toteuttaa läheisen sijainnin, yhteisten opettajien ja saman mittaisten (75 minuutin) 

oppituntien takia. 

 

Mielestämme loogisinta olisi toteuttaa hallinnollinen yhdistyminen vasta sitten kun 

mahdollinen päätös koulujen yhdistymisestä on tehty. 

 

 

 

 

 

 

 

Jokivarren koulun oppilaskunnan puolesta, 

 

 

 

Tatu Keski-Luopa   Aries Hämäläinen 

Oppilaskunnan hallituksen puheenjohtaja Oppilaskunnan hallituksen sihteeri 
 


